
הודעות
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שלח לרב דודי, ראש ישיבת דימונה

שלח לחרות אחותו לאחר תאונה שעברה

שלום הרב מה שלומך? 

השבוע טיילנו 8 חבר'ה מהמחזור, כל פעם מדהים אותי איזה קשר עמוק בניתם 
ביננו הרגישות הזאת גורמת לשיחות על רמה ולקליק מהרגע הראשון כאילו לא 

נפרדנו. תודה רבה!

שבת שלום ��

שבוע טוב הרב!

רוצה להודות לרב על זמן אלול, על המסירות ימים ולילות על הלימוד בעמקות 
ומתוך שמחה וחיבור שמים וארץ עם תפיסה מחודשת ואדירה של התשובה.

אשמח גם שהרב ימסור למשפחתו על ההקרבה וההתמסרות.

תודה רבה!

חשבתי על זה שיכול להיות שהתאונה היא אות מהקב"ה שהוא איתך משגיח 
עלייך צמוד. ורוצה אותך בריאה ושלמה לקראת קומה חדשה מאירה שהולכת 

להגיע..
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הרב מחילה אם שידרתי התעלמות מסויימת ח"ו.
ראיתי שב"ה הרב עסוק בהעברת שיעורים ולימוד והתלבטתי מתי נכון לגשת.

מאוד חשוב לי החיבור לרב.
רציתי להודות לרב על השנתיים האלו על שיעורי האמונה העמוקים ועל הליווי 

בכניסה לישיבה ועל זיהוי הנקודה שחסמה אותי. ממנה יצאתי למסע מדהים של 
חיבור ולימוד על עצמי. 

מלא הודיה על שזכיתי ללמוד מהרב ולרכוש כלים לקניין תורה ובניין הנפש.
בעז"ה שה' ימשיך וייתן לרב כוחות להמשיך למסור את הנפש על בנייני רוח 

אדירים והגדלת תורה מתוך מרחבים אינסופיים.
תודה! עמיחי 

הרב תודה רבה על השיעור!
לצערי לא הצלחתי לתפוס את הרב היום, במסגרת התהליך של בירור הרצון 

עלתה לי מחשבה לקנות רכב.
המטרה היא שהרצון יהיה חופשי ללא קשיים טכניים.

כמובן המטרה הראשית היא חשיפת הנשמה שבא על ידי הלימוד תורה וזו 
מטרתי הראשית, ועם זה לקנות את חרות הרצון על מנת שהפעולה תהיה שלמה.
הרכב בעיקר ישמש אותי לנסיעות כל שבוע לסבתא שלי ובחזור מהבית לקפוץ 

לחבר או למעיין נחמד.
אני מודע לסכנה או לחוסר ריכוז או להתעסקות או לאפשרויות רבות לצאת 

מהלו"ז. ומאחר שמטרתי הראשית היא הלימוד בישיבה מתוך חרות אני חושב 
שאדע להיות כנה עם עצמי. בתור התחלה חשבתי על תקופה של חודש ניסיון.

האם הרב חושב שאכן רכב יכול לעזור לחרות הרצון או שזה פתרון חיצוני שרק 
יפגע בריכוז בתהליך?

תודה רבה!
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שלח לרב חיים ברוך בזמן הקורונה

 ערב טוב הרב
המנקה של סבתא שלי הפסיקה לעבוד ואני רוצה ללכת קבוע בחמישי לנקות את 

 הבית כדי שלא תנקה לבד, היא גרה בפתח תקווה.
 אשמח לדעת אם יש איזה אופן שאוכל ללכת אליה ולחזור ללא בדיקה?

 חשבתי על 2 מסיכות קבוע כל הזמן.
תודה רבה הרב!

 צהרים טובים הרב. 
תודה רבה כל הלימוד השבוע כל שבוע עוד נגיעות מהאינסוף שממלאות ומשמחות.

שלח לחבר

 הבור ריק אין בו מים - רש"י - נחשים ועקרבים יש בו.
 יש לנו 2 אפשרויות - או לרדת לבור בנפש ולהילחם בנחשים ועקרבים וגם 

 כשננצח נאלץ לעלות חזרה חבולים ועייפים או למלאות במים והנחשים 
 והעקרבים יצאו מאליהם.

בסבלנות תשתמש במעיין הפנימי שלך.. שלא פוסק לרגע כמו שאני מכיר אותך
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שלח לבן דוד שהתגייס

 דביר הבנדוד האהוב! 
הגיע הרגע! לאחר תקופה של אימונים, של כבישת פסגות יכולת, של הוצאה 

לפועל של כוחות רצון אדירים שקיימים בתוכך, איתם בנית קומה רוחנית עוצמתית 
וקומה נפשית יציבה, תשתית אישיותית מלאת כוחות. מלאת חיים. 

עכשיו הנך לוקח את הכל ונכנס לצבא- לאותו צבא ש2000 שנה לא עמד לישראל 
לאותו חלום של הסבא רבא שלנו. אתה נכנס לשם עם כוחות גדולים. עוצמות 

גדולות ונדירות שיש לך, איתם אני בטוח שתעשה חיל, תקדש שם שמים, תכניס 
תמיד את הנדבך הנוסף במסירות נפש.

בנדוד אהוב! לך בכוחך זה ותפריח כל מקום שתהיה. 
וכשקשה תזכור את מה שאמר הרב נריה: "אל יכריעך הייאוש ואל תנצחך האמונה 

כי כגודל האידיאל כך היא מידת הסבל. סבול ולחם, סבול ונצח!"
בהצלחה ענקית! שמור על קשר יותר ממה ששמרנו עד עכשיו! 

אוהב מאוד עמיחי
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שלח לרב אחרי היום גיבוש מטכ"ל

 שבוע טוב הרב
 לצערי לא קיבלתי שלדג או מטכ"ל. השבוע יהיו תשובות מהקומנדו.

 התחושה מבאסת כי השקעתי המון משאבים, זמן ומחשבה. והייתי קרוב.
לצערי המבט מצומצם ואני בעיקר רואה את כשלון התוצאה. אשמח לדעת כיצד 

 אפשר להרים קצת את המבט ולראות גם את הטוב או להיות יותר אופטימי.
עמיחי

שלח למשפחה כמה ימים אחרי שלא התקבל למטכ"ל

 חשבתי על זה עוד קצת.
 זו גאווה לחשוב שאני יודע מה נכון לי 

 וזה דמיון לבנות מטרה על הד של תבנית.
אני רוצה את רצון השם באמת ושמח לפעול היכן שישים אותי ע"מ למצות עד 

 הסוף את שליחותו.
אני פועל היכן שאני חושב שה' רוצה ומודע שה' פותח שערים בתבונה ולפעמים 

 דלת נסגרת כדי שאבחין בפתוחה.
 בעז"ה מקווה להיות ראוי כמה שיותר לתפקידי.

עכשיו אני שמח ��
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שלח לרב לקראת סיום התקופה בברוכין
ערב טוב הרב.

רציתי לדבר עם הרב השבוע אבל לא היו לי מסודרים הדברים.
סופ"ש שעבר יצאתי בתחושה לא טובה, הלכתי לחבר שבת ובמוצ"ש לא רציתי 

לחזור לישיבה. הלכתי הבייתה לנסות לבהר את הדברים.
משהו אצלי חסר בנפש בחיבור לישיבה- או ספציפית בברוכין או בכללי בלימוד 

תורה שכבר 3 שנים אני בעליות וירידות ותסכולים.
אני לא יודע מה זה- אולי זה חיבור רגשי שחסר, בא לידי ביטוי בשבתות שקשה, 

או חוסר סדר ושלווה פנימיים שהתורה אינה מתיישבת בגללם.
חשבתי אולי לבדוק שבו"ש באלון מורה שם יש את המענה מבחינה חברתית 

ונפשית ארגיש שם יותר בבית, אך אני בספק אם זה יעזור.
עוד נקודה ששמתי לב בבית זה שחסרה החיות. שמתי לב שהיה לי הרבה זמן 

והרבה אפשרויות למלאות ופשוט לא היה רצון והימים נמרחו. אין נקודות ודברים 
שממלאים וכאילו אני רק עסוק בלברוח ולשקוע.

כעת אני לא יודע מה לעשות לגבי שבוע הבא. מה הרב חושב?
ומחילה אם נפלתי על הרב :(

תודה רבה

 שלום הרב. מה שלומך?
לאחר שבוע באלון ומורה ועוד שבוע קורונה- נטיית הלב היא לנסות חודש באלון 

 מורה ואז סופית להחליט אם להמשיך או לחזור.
 יש דברים המקשים את ההחלטה- הפרידה וההסברה לשיעור בברוכין,

 הרצון לשמור על קשר עם הרב. זה מקשה מאוד את ההחלטה ולגייס כוחות.
 אם אפשרי אשמח לשמוע מה הרב ממליץ לעשות?

 ממש מכביד עלי החוסר ודאות.
תודה רבה הרב!

 בסדר גמור. ולגבי הקשר עם הרב זה יהיה בסדר שאתקשר
ומקסימום אם הרב לא יוכל הרב לא יענה?
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שלח לקראת הגיוס לאלידע בר שאול

 בוקר טוב אלידע!
 מה שלומך?

 בעז"ה אני לקראת גיוס למגלן עוד כ3 שבועות.
 הייתי שמח להתקשר בשירות לממד גדול יותר.

חשבתי ללכת למשפחות של לוחמים שנפלו ולשמוע מהם על אותו חייל, ללמוד 
ממנו גודל ותכונות נפש ייחודיות שאנסה ליישמם ולתת למשפחות תחושה שיש 

 מי שמשתדל להנציח את מה שנקטע.
 אשמח לדעת אם יש לך רעיונות ומספר של משפחות כאלו.

חשבתי על משפחות נתנאל ומילוא ואשמח לשמוע עוד.

שלח לרבקה כהן אימו של סגן פיני כהן ז"ל

 רבקה יקרה!
תודה גדולה על הזמן והפניות לזכות להיחשף וללמוד מגדלות הנפש ושירת 

 החיים המהדהדת לנצח של פיני בנך.
מרגיש אני כיצד עולם הנפש והשאיפות שנחשף לגודל אישיותו נכסף לאחר 

 השיחה. כיסופים להמשיך את האור הגדול וכיסופי נשמה של עשיית טוב 
 ומחשבה כללית מרוממת.

תודה!



מפרי עטו של עמיחי ונינו הי"ד   153

שלח לאמא של נדב מילוא הי"ד

 צהרים טובים!
 קוראים לי עמיחי ונינו. אני עומד בעז"ה לקראת גיוס למגלן בעוד שבועיים.

 ראיתי סרט זיכרון על נדב הי"ד ומאוד נפעמתי מגודל אישיותו.
הייתי שמח לדעת אם אפשר להגיע לשמוע יותר עליו, על תכונותיו ואישיותו, 

 ולהשתדל בצבא כמה שאוכל להמשיך בדרכו.
תודה רבה!

 בריזיט יקרה!
תודה גדולה על הזמן והפניות לזכות להיחשף וללמוד מגדלות הנפש ועומק 

האישיות של נדב. מרגיש אני כיצד הנפש שנחשפה לגודל אישיותו ושאיפותיו 
מעורר כיסופים להמשיך את האור הגדול. כיסופי נשמה של עשיית טוב ומחשבה 

 כללית. של "עדינו העצני"- דמות העדין-גיבור המעוצבת בנדב.
תודה!
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שלח לרב דני לביא במהלך הצבא

מה שלומך הרב?
מתגעגע מאוד לישיבה ולשיעורים של הרב!

משתף שב"ה כבר בעיצומה של טירונות יחידה מאתגרת במיוחד
הרבה שטח וגשם ותפילות שלא תתקבל תפילתן של עוברי דרכים..

ראיתי את הסרטון של הרב על חנוכה והמונדיאל ואשמח לשתף שבאמצע כל 
האינטנסיביות לקחו אותנו לראות את המשחק בבסיס קרוב ולי ולחבר דתי אחר 

 היה חשוב לקחת את הזמן ולחוות את החג יותר 
אז ביקשנו להישאר ולשמור על הציוד

והדלקנו נרות ושרנו שירים והייתה אווירה מיוחדת מאוד. 
 ועמוק בלב שמחתי לראות שבכל העיסוק בפרטים בצבא 

נק הרצון נשארה צופה למרחוק.
שבת שלום!

 שלום הרב, אני מרגיש שעשיתי הכנה משמעותית בישיבה מבחינה רוחנית, 
ועדיין מרגיש לי שממש קשה לחיות את האידאלים של הבית מדרש בצבא 

ובחיים עצמם, אין אווירה של קודש ביום יום.. יש לרב עצה איך לעשות את זה?
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דברים ששלח לחבר

אחי היקר תודה שאתה משתף אותי ככה. שבוע טוב.
וואו, שמע זה מרגש מאד לשמוע את זה.

כן זה כל הפער הזה בין השאיפה לאינסוף, בין השתוקקות לבין המציאות והרצון 
לחיות באינסוף. מאד מבין אותך.

בסוף השמחה, השמחה הזאת היא מהגעגוע האינסופי. 
עצם הגעגוע הוא מראה על רמה מאד גבוהה שהנשמה שייכת אליה, משתוקקת 

 אליה, רוצה לחיות בה. ויש פה.. ממקום של סתירה זה יכול להיות מקום של 
הרמוניה. כי הנשמה היא רוצה להיות באינסוף והגוף נמצא בעולם. והשתוקקות 

הזאת מולידה הרמוניה בין הנשמה לגוף.
ואז בסוף גם בפרטים הקטנים שבאמת כמו שאתה אומר, לא מגיע לידי ביטוי. 

 באמת באמת בעומק העניין הריכוז בהם הוא הגילוי של הנשמה. כי הנשמה 
האינסוף שלה הוא שואף להרים את העולם לאינסוף. 

אז כל ההרמה של העולם במציאות, בפרטים, בפרטים האלה זה בעצם ביטוי הכי 
עמוק לכל ההשתוקקות שאתה מרגיש.

וואי. 
חזק ואמץ אחי!
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בהרגשה שלי מהשיחות איתך אתה מגיע ממקום מאוד גבוה בנפש- רצון מאוד 
 גדול להביא תורה גדולה ולהתחבר איתה למקום הכללי של צה"ל. 

זה רצון נשמתי אצלך, חזק מאוד ופועל מאוד- בין היתר בהשפעה הרוחנית 
שלך ובתוצאות המקצועיות שלך.  אני מרגיש שמאוד חשוב לך התוצאות בשטח 

 והרגשת ההצלחה כאשר במציאות מתגלה אותו רצון לעיל.
אבל התלות הזו בין המציאות לרצון עלולה להכביד עליך- פעמים שאין הארה 

ויש הרבה עיסוק בפרטים.. שאין אווירה המתמלאת מהשפה שלך ויש שפה 
מלוכלכת. ואז אתה עלול להיכנס למתח שתיארת במכתב- בין הרצון להביא תורה 

 גדולה למציאות הצבאית לבין הקושי ליישם אותה והזרות שבאווירה הצבאית.
ואותו מתח יכול ליצור אצלך תלות קבועה בליצור תוצאות המספקות את המהלך 

שהלכת עליו- אתה מאוד תרצה להראות לעצמך תוצאות מקצועיות טובות, 
 ותוצאות רוחניות טובות. וזה עלול לגרום לספק וחוסר שלווה.

לכן בתחושה שלי אולי יהיה הכי טוב לך לשנות עמדה נפשית- ממקום שאתה 
מביא תורה גדולה בנפש אדירה ומנסה לחיות אותה בצבא- מקצועית ורוחנית- 
 למקום שאתה בטל לכלל- שהכלל מרכיב לך את התורה הגדולה שעליך להאיר.

משל- ממקום שהרגשת נציג של גל שבולט על גבי האוקיינוס בזכות כוחו הרוחני 
)הרגשת נציג של עולם הישיבה והתורה(- להבנה שהאוקיינוס הוא זה שיוצר 

את הגל. בתכלס- לא לבוא בגישה כמו של מחלקת בייניש- שיש לנו תורה גדולה 
 להביא לצה"ל, אלא לבוא קשוב למציאות- 

 לצה"ל יש תורה גדולה שרוצה להופיע דרכך. 
 זה להיות מרוכז בהווה

זה לשים לב שיש עכשיו קללות ואז- איך אתה מגיב עכשיו לסיטואציה כשליח 
 של הקב"ה שכרגע שם מציאות שאתה ישמע קללות.

זה להיות הכי טוב בבחמס לא כי אתה דתי אלא כי אתה בהווה עכשיו חי את 
 הקב"ה והוא נותן לך כוחות על פי האמת האלוקית, 

 שרוצה שתקדש שם שמים. וכו.
 להקשיב להווה ולשאול שאלה אחת- מה הקב"ה רוצה ממני כרגע.

 שאלות זה כלים להורדת רצון ה.
בתחושה שלי

שלח לחבר
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שבוע טוב הרב! 
איך הרב מרגיש?

אשמח לשתף את הרב בתחושות שיש לי לאחרונה.
ב"ה מרגיש שהצבא מעביר אותי תהליך בריא וטוב בעבודת השם.

מרגיש גם שההפרדה בין העיקר לטפל טובה.
אשמח לשתף את הרב בקושי שלאחרונה עולה.

הדיבור לצערי מאוד רדוד וחיצוני. 
מאוד רואים כנושא את החיצוניות בעיקר סביב תחום הצניעות.

 ויש חשש שבסוף זה יחדור ויפגע בטהרה הפנימית וביכולת לחיות בעיניים 
אמיתיות. אני גם מרגיש שזה מתחיל להשפיע.

ורציתי לשאול איך שומרים על הטהרה במציאות כזו.
תודה הרב!

ערב טוב הרב! ב"ה הולך טוב. בעיצומו של מסלול מעניין במגלן.
זוכים להתקדם וללמוד ולפגוש צדדים מעניינים בנו ובעמ"י.

 זכיתי להיות מ"כ בצוות שזה היה תפקיד חזק, עד שיצאתי לקורס ניוד של 
חודשיים שהיה חוויה טובה. הרב אני מאוד משתדל לא לנסות לשלוט במציאות 

אלא בעיקר לתת לקבה להוביל אותי כחייל של עמ"י, אך אני מרגיש בזמן האחרון 
 שכשיש הזדמנות לאתגר או אחריות חדשה אני לא מצליח לגייס את הבטחון 
העצמי שאדע לקחת את זה ולהתמודד עם זה כמו שצריך. וזה גורם לי הרבה 

פעמים להתקפל ולהקטין את עצמי בעיני .
יש דרך לבנות את האומץ, הבטחון והאמון בעצמי?

 בוקר טוב הרב מה שלומך?
 אני בקורס של צהל של ניוד מבצעי שנמצאים בו בשטח ומתאמנים כל יום.

אנחנו 2 חברה דתיים בקורס. מחר בצום הם רוצים שנישאר באחד החטמ"רים ולא 
נתאמן. רציתי לשאול את הרב האם נכון יותר לצום ולהפסיד את האימון של מחר 

 או דווקא כן לצאת ולהתאמן.
תודה!
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 שלום הרב! משפט שחשבתי עליו השבוע בסחיבת פצועים ואשמח לשתף- 
 זו לא סתם זיעה אלו דמעות של 2000 שנה.

שבת שלום!

 שנה טובה הרב! 
ב"ה מודים לה' על הזכות לשרת את עמ"י, על התהליכים הטובים שעוברים בצבא 

בשמחה. בעז"ה אשמח לאחל לרב שתהיה שנה טובה!

 שלום הרב!
 השבוע בלילה בין מסע לבראור ובין ההקפצות חלמתי שאני בישיבה, 

 מגיע באמצע סדר צהרים ומתיישב ולומד.
 זה מאוד מילא אותי וחיבר בין השליחות למקור.

שבת שלום
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מועדים לשמחה מפקד היחידה.
מדבר עמיחי ונינו מצוות עדני שבמסלול.

איני ראוי לכתוב בכלל אבל אני חושב שזה חשוב.
לפני כ6 חודשים הוחלט להדיח מהצוות את...  בחודשים האחרונים מאז ההדחה 

 הוא עובד רס"ר ובמקביל מנסה להגיע למקומות קרביים שיקבלו אותו, 
אך ללא הצלחה.

אני הייתי מ"כ שלו וחבר קרוב ואני יודע כמה חשוב לו לתרום תרומה משמעותית 
וכמה רצון ונכונות לשרת את עמ"י בקרבי. אני גם יודע איזה אדם זהב הוא.

אני שם לב כמה המציאות העכשווית פוגעת בו - הוא רואה את הצוות עובר יחד 
שבועות משמעותיים, הוא כבר חצי שנה במסגרת של עבודות רס"ר כשכל כולו 

רוצה קרבי.
מדיבור איתו הוא מוכן ורוצה להתחיל טירונות מהתחלה והכל מחדש ע"מ לתקן 

ולהחיות את השליחות לשמה התגייס.
אשמח לבקש ממך אם אפשרי לנסות לעזור לו, ולתת לו הזדמנות נוספת להביא 

את עצמו לידי ביטוי כלוחם.
תודה רבה וחג שמח!

עמיחי ונינו.

שלח למפקד מגלן, לאחר שחבר הודח מהמסלול
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שלח לח"כ בצלאל סמוטריץ'

שלח לח"כ שמחה רוטמן

 בצלאל מקווה שתראה את ההודעה.
 אני הקטן ממליץ להתחיל לקבוע עובדות ביחס לרפורמה.

להציב אולטימטום כמנוף לחץ-שאם לא יבואו לדבר הרפורמה תעבור כמו שהיא 
 בתאריך כזה וכזה. כשאין וודאות זה נותן להם כח ותקווה. 

 וחבל כי בסוף הם גורמים לנו להתנצל על משהו שלא קיים וחוזרת תופעת 
המפדל של פעם שאנחנו לא ראויים אם אין אישור מהאליטה.

 שמחה איש יקר!
 המשך לעמוד על משמרתך בעוז בשם מחר! 

 אל תיבהל מבליצים תקשורתיים ואשליות כח של השמאל
העם איתך. האמת איתך. ה' איתך. התהליך ההסטורי איתך.

 תקשיבו תקשיבו
 בטעות בכר לא שם אותי בשמירות.

 כל מי שצריך חילוף בכל שעה משעות היממה גם בלילה גם בביקורים 
שידבר איתי יותר מאשמח!

שלח בקבוצה של הצוות בצבא לפני השבת האחרונה
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שלח לחבר מהצוות אחרי ויכוח על מה שהיה ביום כיפור בדיזינגוף

ערב טוב.....
ראיתי שאתה משתתף ביום עיון של פרוייקט 929.

כאב לי מאוד לראות שלוקחים את ספר היסוד של עמ"י ומרדדים אותו לרמה של 
יהודים באים ואימאמים בדואים.

מאמין בך שתצליח להשאיר את התנ"ך כלב פועם העומד בתשתית הסיפור הנצחי 
של עמ"י. 

קיבלתי את ספרך כמתנה לגיל 20.
אני חושב שאימאם בדואי בארץ יסתכל על התנך כסוגייה לאומית השייכת גם לו 

ולכן ינסה דרכו לעוות את האמת. ולא כהיכרות מבורכת עם הספר של עמ"י.
כמו"כ היכרות של עמים אחרים לדעתי אינה יכולה להתערבב עם העיסוק של 

עמ"י בתנ"ך. הם יכולים להכיר אותו אך תפקידנו הוא ללמוד דרכו את עצמנו.
עמיחי

אח אשמח לכתוב לך עכשיו לפני שיגדל 'הפיל שבחדר'.
 אני אגיד שאחרי האירוע בדיזינגוף הייתי בסוג של סערת רגשות. 

ואחרי שאמרת שאתה מבין את האנשים האלה ושאמרת את הצד שלהם בלהט 
בפתיחת שבוע אני מאוד התאכזבתי והרגשתי פגוע.

לאחר מחשבה אני רוצה להגיד שאמנם אני לא מבין אותך אבל אתה חשוב לי. 
מאוד. אנחנו בקשר טוב ואני אוהב אותך ולומד ממך המון. ואני לא רוצה שנרגיש 

שיש איזו חציצה של דעות ביננו.
אז אמנם קשה לי להבין אותך לפעמים אבל תדע שמאוד חשוב לי שזה לא ישפיע 

על החברות.
אוהב אותך אחיקר


